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          В данной работе рассмотрена проблема разногласия требований охранного обязательства и нормативных документов в области пожарной безопасности при приспособлении исторического здания под современное использование. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Выявление объемно-планировочных решений исторического здания, оказывающих воздействие на эвакуацию, при этом повышающие архитектурноинвестиционную привлекательность объекта. 2. Определение противопожарных мероприятий по компенсации отрицательного воздействия объемно-планировочных решений здания на эвакуацию. 3. Исследование мероприятий по снижению индивидуального пожарного риска. 4. Расчет времени эвакуации в Pathfinder. Определение помещений с критическими ОФП. 5. Расчет индивидуального пожарного риска в соответствии с применяемыми противопожарными системами и определение путей эвакуации из помещений с наиболее критическими значениями ОФП. 6. Планы систем АППЗ 1 этажа с расстановкой оборудования (с учетом требований СТУ). 7. Определение экономической составляющей систем АППЗ от стоимости реализации проекта. Работа проведена на объекте реконструкции «Дом страхового общества «Россия», далее анализ данных производился на личных устройствах и ПК.2 Анализ объемно-планировочных решений реконструируемого исторического здания, приспособленного под бизнес-центр, показал, что многие из них повышают архитектурно-инвестиционную привлекательность объекта, но оказывают воздействие на эвакуацию людей. Ввиду чего были проведены исследования противопожарных мероприятий, направленных на снижение индивидуального пожарного риска, а также выполнены сравнительные расчеты индивидуального пожарного риска с учетом различных систем автоматической противопожарной защиты. В результате исследования получен перечень противопожарных мероприятий в соответствии со структурой системы противопожарной защиты в дополнении к действующим требованиям нормативных документов по пожарной безопасности – специальные технические условия (далее СТУ). Доказана необходимость выполнения СТУ посредством сравнительных диаграмм, указанных в статье. Установлена стоимость пожарных систем от суммы реализации проекта.
        

        
          Theme of the final qualifying work: "Project of reconstruction of the building "Insurance Society House" for the business center. In this work there was considered a problem of disagreement of requirements of the protective obligation and normative documents in the field of fire safety during the historical building adaptation for the modern use. The tasks addressed in the study are: 1. Identification of volumetric and planning solutions of the historic building, which have an impact on evacuation, while increasing the architectural and investment attractiveness of the object. 2. identification of fire protection measures to compensate for the negative impact of the volume planning solutions of the building on evacuation. 3 Study of measures to reduce individual fire risk. 4. Calculation of evacuation times in Pathfinder. Identification of rooms with critical RPF. 5. Calculation of the individual fire risk according to the applied fire protection systems and the determination of evacuation routes from the premises with the most critical values of the TPR. 6. Plans of fire protection systems on the 1st floor with the arrangement of equipment (taking into account the requirements of the STS). 7. Determination of the economic component of the fire protection systems from the cost of the project implementation. The work was carried out at the object of reconstruction "House of insurance society "Russia", further analysis of the data was made on personal devices and PC. The analysis of space-planning solutions of the reconstructed historical building, adapted as a business center, showed that many of them increase the architectural and investment attractiveness of the object, but have an impact on the evacuation of people. In view of this, research was conducted into fire protection4 measures, aimed at reducing individual fire risk, and comparative calculations of individual fire risk were made, taking into account the various automatic fire protection systems. As a result of the research the list of fire-prevention measures according to the structure of the fire protection system was received in addition to the acting requirements of the normative documents of fire safety - special technical conditions (further STC). The necessity of fulfillment of Special Technical Conditions was proved by means of comparative diagrams, mentioned in the article. The cost of fire protection systems from the amount of project implementation is established.
        

    

  

  
    
      Document access rights

    

		
      Network
    		
      User group
    		
      Action
    	
	
              	
        ILC SPbPU Local Network
      		
        All
      		
          
                      	
      
	
              	
        Internet
      		
        Authorized users SPbPU
      		
          
                      	
      
	
          
              	
        Internet
      		
        Anonymous
      		
                      	
      


    

  

  
    Usage statistics

    
        
          	
                
                  
              	
                Access count: 13
                

                Last 30 days: 1
                

                
                  Detailed usage statistics
                
              


        

    

  


    

  
        
      
        		
              

	Advanced Search
	Attribute Search
	Contacts
	Information Library Complex



              	Last Arrivals
	Most Requested Items


            	
              
    © SPbPU, 1996-2023



    Powered by ILS 
    
    «Ruslan-Neo»
    (© OOO «OLS»)


            	
			


      

    
  

  







